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Voorwoord 
 

9ĶƚƣĶ rËȦĶƕȆ 
Dit is de tweede congreskrant voor het online wintercongres. In deze congreskrant lees je alles over de 
procedures, ingediende congresvoorstellen, kandidaten voor de openstaande vacatures en andere relevante 
informatie voor het congres. 
 
Moties en andere congresvoorstellen konden tot en met vrijdag 18 december 2020 (23:59 uur) worden 
ingediend. Kandidaatstellingen voor de beroepscommissie konden worden ingediend tot en met zaterdag 9 
januari 2021 (23:59 uur). Amendementen konden worden ingediend tot en met vrijdag 15 januari 2021 (23:59 
uur). 
 
De aanvangstijd van het Congres is op beide dagen 10:00 uur. Het definitieve programma vind je verderop in 
deze congreskrant. In verband met de maatregelen die zijn ingevoerd ter bestrijding van het coronavirus zal 
dit congres volledig digitaal zijn. Met dezelfde reden is besloten om het najaarscongres te verplaatsen naar 
januari. Als gevolg van deze wijziging spreken we in deze congreskrant over het wintercongres in plaats van 
het najaarscongres. 
 
In de komende week ontvangen leden die zich hebben aangemeld hun stemcode en op vrijdagavond 
ontvangen aangemelde leden de zoomlink om deel te kunnen nemen aan het congres. 
Graag zie ik je (digitaal) op dit online wintercongres! 
 
Met rode groet, 
 
Roberto Kist 
 
Secretaris | Vicevoorzitter 
Jonge Socialisten in de PvdA 
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Congresagenda 
 
Zaterdag  

Tijd Activiteit 
9:30-10:00 Inloop 
10:00-10:30 Opening congres 

Voorstellen vertrouwenspersonen 
Vaststellen congresagenda 
Uitleg stemtool 

10:30-12:00 Congresvoorstellen 
12:00-13:00 Lunchpauze 
13:00-13:15 Inloop en voorstellen dagvoorzitter 
13:15-14:00 Spreker 1: Lilianne Ploumen 
14:00-15:45 Deelgroepjes 
14:45-16:00 Koffiepauze 
16:00-16:45 Spreker 2: Maarten van Rossum 
16:45-17:00 Sluiting congres 
  

Zondag  

9:30-10:00 Inloop 
10:00-11:15 Congresvoorstellen 
11.15 ț 12:00 Bestuursverantwoording 
12:00-13:00 Lunchpauze 
13:00-13:45 Congresvoorstellen 
13:45-14:00 Koffiepauze 
14:00-16:00 ËƒĶĶįįďƣĶů ŮĶƣ rË ŤďůįœįďƣĶů ƼŸŸƕ ÔtȦǯǮ 
16:00-17:00 Actuele voorstellen 

Verkiezingen 
Uitloop 

17:00-17:15 Sluiting 
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Procedures congres/Oproepen   
   

Algemeen   
Het congres heeft het hoogste gezag binnen de JS en komt tweemaal per jaar bijeen. Op het congres hebben 
alle aanwezige leden stemrecht (elk lid heeft één stem). Op het congres wordt de politiekinhoudelijke en 
organisatorische lijn van de JS bepaald. Dit gebeurt door discussie en uiteindelijk stemming over voorstellen 
in de vorm van resoluties, moties, beslispunten, wijzigingen van het huishoudelijk reglement en statuten en 
amendementen.    
   
Voorstellen op het congres   
Tot 18 december (23:59 uur) konden leden congresvoorstellen indienen door ze te mailen naar 
presidium@js.nl. De volgende voorstellen komen op het congres aan de orde:  
  

Å Beslispunten: dit zijn organisatorische besluiten van tijdelijke aard.   

Å HR-wijzigingen: Wijzigingen van het huishoudelijk reglement (HR).   

Å Moties: ingediende voorstellen die de vereniging oproepen tot het innemen van een bepaald 
standpunt of oproepen tot een actie van het landelijk bestuur.   

Å Amendement: op bovengenoemde voorstellen kunnen amendementen (wijzigingsvoorstellen) 
worden ingediend. Door amendementen ontstaat discussie op het congres, aangezien er dan gekozen 
kan worden tussen verschillende versies van hetzelfde voorstel.   

Å Preadvies: als er een amendement wordt ingediend op een voorstel, mag de indiener van dat voorstel 
reageren. De indiener van het voorstel kan aangeven of het amendement een verbetering is 
(preadvies om het amendement over te nemen), of juist niet (preadvies om het amendement af te 
wijzen).  

Å Actuele motie: een inhoudelijk voorstel over iets actueels. Een actuele motie kan worden ingediend 
door individuele leden, afdelingen, werkgroepen of het LB. Een actuele motie kan alleen op het 
congres zelf worden ingediend, maar moet wel actueel zijn geworden na het sluiten van de termijn 
voor het indienen van moties. Het presidium besluit of het voorstel voldoet aan de vereisten.   

Å Actueel beslispunt: actuele beslispunten zijn organisatorische uitspraken over een onderwerp dat 
actueel geworden is na de sluiting voor het indienen van congresvoorstellen. Een actueel beslispunt 
kan alleen op het congres zelf worden ingediend, maar moet wel actueel zijn geworden nah het sluiten 
van de termijn voor het indienen van moties. Het presidium beoordeelt of het voorstel voldoet aan de 
vereisten.   

   
De ingediende voorstellen zijn te lezen vanaf pagina 16 van deze congreskrant.  
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In aanloop naar het congres   
Het landelijk bestuur (LB) heeft de aankondiging van het congres ten minste acht weken voor het congres naar 
alle leden die zijn geabonneerd op de nieuwsbrief van de JS gestuurd. Vervolgens hadden zowel leden als door 
het HR ingestelde organen tot zes weken voor het congres om congresvoorstellen in te dienen. In de eerste 
congreskrant, zijn deze voorstellen gepubliceerd.   Tot vrijdag 15 januari 2021 konden leden amendementen 
indienen op deze voorstellen. De ingediende amendementen kun je vinden in deze congreskrant. De indieners 
van de voorstellen hebben de kans gekregen een preadvies in te dienen over de amendementen die zijn 
ingediend op hun voorstel. Deze preadviezen zijn ook te vinden in deze congreskrant. 
   
Het congres   
Het congres wordt voorgezeten door de leden van het presidium, met uitzondering van het presidiumlid dat 
ook lid is van het LB. De namen van de presidiumleden zijn opgenomen in het namenoverzicht. Bij aanvang van 
het congres doet het presidium een voorstel voor de congresagenda. Het congres stelt deze agenda daarna 
vast. Als je iets wilt veranderen in de agenda, kun je (mondeling) een ordevoorstel doen bij het agendapunt 
ȥíďƚƣƚƣĶŧŧĶů ĩŸůŊƕĶƚďŊĶůįďȦȋ 
     
Procedure verkiezingen    
Leden hadden tot tot 9 januari 2021 (23:59 uur) de tijd om zich kandidaat te stellen voor de beroepscommissie. 
Er is een vacature voor één lid voor de beroepscommissie. Het lid van de beroepscommissie wordt verkozen tot 
het voorjaarscongres 2021.   
 
Het presidium heeft kandidaatstellingsbrieven ontvangen en deze doorgeleid naar de 
voordrachtscommissie die bestaat uit Samir Ahraoui (voorzitter, lid van het presidium), Judith Lemkes en 
Adem Mustafa. De beroepscommissie heeft gesprekken gevoerd met de kandidaten en een voordracht 
gedaan. De bevindingen van de beroepscommissie zijn te lezen op pagina 9 van de congreskrant. Naar 
aanleiding van de voordacht hebben de andere kandidaten besloten zich terug te trekken als kandidaat. 
 
Hoe wordt er gestemd voor de functie van beroepscommissielid?   
Het huishoudelijk reglement regelt in de artikelen 8.4 en 4.7. de verkiezing van de beroepscommissie. Artikel 
8.4. bepaalt dat een lid gekozen wordt op voordracht. Het huishoudelijk reglement bepaalt in artikel 6.6 dat 
het presidium een voordachtscommissie samenstelt. 

Op het congres stemmen we over de benoeming tot lid van de beroepscommissie. Omdat er nog maar een 
kandidaat is, kan je voor of tegen deze kandidaat stemmen. Ook kan je blanco stemmen. Normaal gesproken, 
stemmen we op het congres op papier. Dit doen we om het stemgeheim te waarborgen. Dit congres is online 
en daardoor is stemmen op papier niet mogelijk. Deze stemming vindt daarom plaats via de online stemtool. 
Het stemmen is nog steeds geheim. Om te kunnen stemmen ontvang je een stemcode via de mail.  

Er wordt een lid verkozen tot de beroepscommissie als het lid meer dan de helft van de uitgebrachte stemmen 
heeft behaald. Als de kandidaat niet meer dan 50% van de uitgebrachte stemmen weet te behalen, wordt er 
nog een keer gestemd. Als er na een tweede stemronde geen meerderheid is, wordt de procedure beschreven 
in artikel 4.14. van het huishoudelijk reglement gevolgd. 
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Digitale tools  
Tijdens het wintercongres werken we met twee digitale tools. Met de stemtool (pvdastemt.nl) kun je op het 
congres je stem uitbrengen over de congresvoorstellen. Voorafgaand aan het congres ontvangen alle leden 
een link en een persoonlijke code. Mocht je de code op het congres nog niet hebben ontvangen vragen we je om 
te mailen naar presidium@js.nl. Zodra het presidium de stemming over een voorstel openzet kun je jouw stem 
uit brengen door in te loggen met je persoonlijke code. Vervolgens kan er ȣíŸŸƕȤȆ ȤÔĶŊĶůȤ Ÿŉ ȣ9ŧďůĩŸȤgestemd 
worden waarna de stem verzonden dient te worden. Zodra de stemming is gesloten zal het presidium de uitslag 
bekendmaken.  
  
Naast een link voor de stemtool krijg je ook een link voor deelname aan het congres (Zoom). Via de link kom je 
in een virtuele omgeving waarin je het congres kunt volgen en in kunt spreken wanneer je van het presidium 
het woord krijgt.  
  
In de week voor het congres zal het presidium een oefenstemming openzetten om het systeem te testen en 
leden de kans te geven te oefenen met de stemtool.  
    
Spreekregels   
Bij elk voorstel krijgt eerst de indiener van het voorstel het woord om een korte inleiding te geven. Daarna 
worden de amendementen behandeld. Als er meerdere amendementen zijn over dezelfde alinea wordt het 
meest verstrekkende amendement als eerste behandeld. Bij elk amendement heeft eerst de indiener het 
woord. Vervolgens krijgen de leden het woord, die zich daarvoor digitaal melden (de digitale sprekersrij). Ook 
krijgen het LB en de indiener van het voorstel het woord. Het laatste woord is aan de indiener van het 
amendement, daarna wordt er gestemd. Als er gediscussieerd en gestemd is over alle amendementen, volgt 
een discussie over het gehele, geamendeerde voorstel. De indieners van het voorstel kunnen het voorstel dan 
nog intrekken. Nadat de indiener van het voorstel het laatste woord heeft gekregen, wordt er gestemd over het 
voorstel. Het kan dus gebeuren dat na een uitgebreide discussie over amendementen het voorstel verworpen 
wordt. Over delen van voorstellen waarop geen amendement is ingediend, wordt in principe niet gesproken.   
  
Het presidium bepaalt de precieze spreekvolgorde. Het presidium deelt zo nodig spreektijd bij de behandeling 
van de voorstellen toe. Als een lid het niet eens is met de manier van discussievoeren, met de orde, kan dat lid 
mondeling een ordevoorstel doen. Dit voorstel wordt dan onmiddellijk in behandeling genomen.   
   
Vastlegging congresbesluiten  
Het presidium legt vast welke voorstellen en amendementen worden aangenomen en verworpen en wat de 
uiteindelijke tekst is van de aangenomen voorstellen (met alle amendementen erin verwerkt). Deze 
vastlegging wordt gepubliceerd in de derde congreskrant.    
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Gedragscode 
 

Alle leden moeten zich op hun gemak kunnen voelen binnen de Jonge Socialisten in de PvdA. In de 
gedragscode spreken we af hoe we met elkaar om gaan. Het niet naleven van deze code heeft 
consequenties, van waarschuwing tot aan royement. We verwachten dat alle leden de gedragscode 
te allen tijde naleven. Onder invloed zijn van verdovende middelen is geen excuus voor het 
overtreden van de gedragscode. Uiteindelijk zijn alle leden verantwoordelijk voor een goede 
sfeer. 

1. Wij gaan respectvol met elkaar om en elkaars mening. Hard op de inhoud, zacht op de 
persoon. 

2. Wij dragen allemaal een steentje bij aan een veilige en prettige sfeer op congressen, 
ledenweekend en andere (afdelings)activiteiten. Wij komen voor elkaar op als het nodig is. 

3. Discriminatie zowel in gedrag als in woorden hoort in onze vereniging niet thuis. We 
behandelen elkaar eerlijk en gelijk ongeacht etniciteit, gender(identiteit), lichamelijk en 
geestelijk vermogen, seksuele geaardheid, geloof, politieke mening of opleidingsniveau. 

4. Belediging en pesten in welke vorm dan ook accepteren we niet. 
5. Seksueel ongewenst gedrag wordt op geen enkele manier getolereerd. Nee betekent nee en 

ja betekent ja. Zelf bepaal je wat jouw grenzen zijn, die moet iemand anders respecteren. 
6. Je blijft van elkaar en van elkaars eigendommen af, tenzij je expliciet toestemming hebt. 
7. Alle leden gaan verantwoordelijk en integer om met de financiële middelen en spullen van 

de vereniging. 
8. Alle regels die buiten de vereniging gelden, gelden ook binnen de vereniging. Het 

overtreden van de wet, zoals het drinken van alcohol als minderjarige en het gebruiken van 
verboden middelen is logischerwijs niet toegestaan binnen de vereniging. 
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Vacatures  
 
Ad-interim functie presidium  
Bas Scholten heeft aangegeven wegens persoonlijke omstandigheden per direct zijn functie als presidiumlid 
neer te leggen waardoor er een positie binnen het presidium vrij komt. Er wordt een ad-interim (tijdelijke 
vervulling van de functie) procedure gestart voor het vervullen van deze functie tot het voorjaarscongres 
2021.  
 
Als presidiumlid a.i. stel je de congreskrant vast,  heb je een coördinerende rol bij verkiezingen op het 
congres, stel je de functieprofielen voor het landelijk bestuur vast en zit je het congres voor. 
 
Leden kunnen zich melden voor de functie van presidiumlid a.i. tot zondag 31 januari 13:00 door een mail te 
sturen naar presidium@js.nl. In deze mail moet je de volgende zaken 
vermelden: (1) je naam en contactgegevens, (2) de functie waar je naar solliciteert (presidium lid) 
en eventueel een motivatie voor je kandidatuur. 
 
Over de kandidatuur zal diezelfde zondag op het congres gestemd worden. Dit zal middels een online 
stemprocedure gebeuren. Om te kunnen stemmen ontvang je via de mail een stemcode. In het geval dat er 
één kandidaat is zal er, middels art. 4.7 uit het HR, minimaal de helft van de stemmen behaald moeten 
worden. Ieder lid kan voor, tegen of blanco stemmen. Wanneer er meerdere kandidaten zich hebben 
aangemeld dan kan er, middels art 4.8 lid 1 uit het HR, gekozen worden tussen de kandidaten door één van 
hen aan te kruisen of blanco te stemmen. De kandidaat op wie meer dan de helft van de uitgebrachte 
stemmen is uitgebracht is gekozen. Mocht geen van de kandidaten een meerderheid hebben behaald, zal er 
een nieuwe stemronde plaatsvinden.  
 
Beroepscommissie  
 
Voordracht 
De voordrachtscommissie voor de beroepscommissie heeft binnen de termijn twee geldige sollicitaties 
ontvangen. De commissie is verheugd om te kunnen melden dat zij uit deze reacties ook een voordracht aan 
het congres kan doen. De kandidaat die niet door de commissie is voorgedragen heeft aangegeven zijn 
kandidatuur niet te handhaven en andere manieren wil zoeken binnen de vereniging om actief te worden en 
te blijven.  
 
Hierbij draagt de voordrachtscommissie Shirodj Raghoenath voor als lid van de beroepscommissie. Shirodj is 
voor velen binnen de vereniging geen onbekende. Als oud Landelijk Bestuurslid, lid van de beroepscommissie 
en een van de initiatiefnemers van de gedragscode kent Shirodj de vereniging als geen ander. De 
voordrachtscommissie is dan ook van mening dat Shirodj met zijn ervaring binnen de vereniging een 
wezenlijke bijdrage kan leveren aan het werk van de beroepscommissie. 
 
 

mailto:presidium@js.nl
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Halfjaarverslag Landelijk Bestuur 2020-2021 
  

Campagne en actie 
Ondanks de coronacrisis en de bijkomende lockdowns hebben we als JS natuurlijk niet stilgezeten. Binnen de 
corona maatregelen en wat wij zelf verantwoord vinden, hebben we ons op verschillende vlakken ingezet om 
onze sociaaldemocratische idealen te verspreiden. De combinatie tussen kleine fysieke acties en het digitaal 
promoten was de uitwerking die we met name hebben gekozen. 
 
Het klimaatmanifest 
Om invulling te geven aan de klimaatdoelen zijn er flinke stappen nodig. Hierom hebben we samen met 
andere politieke jongerenorganisaties (PJO's) besloten rond de tafel te zitten en gezamenlijk tot oplossingen 
te komen. Onder leiding van Jongeren Milieu Actief zijn we de onderhandelingen met elkaar ingegaan en zijn 
we gekomen tot een klimaatmanifest. Dit manifest hebben alle PJO's gezamenlijk overhandigd aan de 
moederpartijen. Met het klimaatmanifest in de hand zullen de PJO's in februari met elkaar in debat gaan over 
de invulling die we geven aan dat manifest. Zodoende hopen we aandacht te genereren voor de aangedragen 
oplossingen, zodat de politiek er daadwerkelijk mee aan de slag gaat. 
 
Podcasts 
De afgelopen periode heeft Andrej namens de JS deelgenomen aan podcasts. Één daarvan is de podcast Kies 
Advies. Deze is opgezet om voor jongeren inzichtelijk te maken wat er de komende verkiezingen te kiezen 
valt. Door jongeren mee te nemen in de jungle van politieke partijen en hun standpunten brengt deze podcast 
politieke onderwerpen op een toegankelijke manier naar jongeren. In deze podcast legt Andrej uit wat dé 
thema's zijn bij de aankomende verkiezingen en hoe de sociaaldemocratie een antwoord heeft op actuele 
problemen. 
 
Schuldenvrij afstuderen 
Dat het leenstelsel op de schop moet staat buiten kijf. In samenwerking met de Landelijke Studentenvakbond, 
FNV Young & United en andere PJO's hebben we de actie Schuldenvrij Afstuderen opgezet. Om uitvoering te 
geven aan de in september aangenomen resolutie "alternatieve studiefinanciering" zijn we naar de Tweede 
Kamer gegaan en hebben we partijen middels de "boekensteun" opgedragen in te zetten op een 
onderwijssysteem waarin jongeren schuldenvrij kunnen afstuderen.  
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Uitgewoond 
Na de eerste lancering van de uitgewoond campagne afgelopen voorjaar, waarin we de overheid opriepen in 
actie te komen voor volkshuisvesting hebben we in de zomer gewerkt aan een eigen plan (want met het 
huidige kabinet valt op volkshuisvesting niets te beƕĶœŤĶůșȋ ~Ķƣ rËȦĶƕƚȆ ŸůįĶƕƣĶŤĶůďďƕƚ Ƽďů ŏĶƣ ŮďůœŉĶƚƣ Ķů
mensen die zich in het dagelijks leven inzetten voor volkshuisvesting zijn we gekomen tot een concreet 
manifest. In het najaar hebben we een brede coalitie gesmeed van maatschappelijke en politieke 
jongerenorganisaties die ons manifest hebben ondertekend. Samen met deze organisaties hebben we het 
manifest in december overhandigd aan de Tweede Kamer. De komende maanden tot de verkiezingen blijven 
we met de uitgewoond campagne volkshuisvesting op de politieke agenda duwen. Door corona ligt de nadruk 
nu op social media maar we gaan ook kijken hoe we corona-proof actie kunnen voeren voor 17 maart. 
 

Politiek 

Kandidatenlijst PvdA Tweede Kamerverkiezingen 
Een belangrijke stap richting de Tweede Kamerverkiezingen van 2021 is het samenstellen van de 
kandidatenlijst van de PvdA. Als JS hebben we onszelf hierbij betrokken door enerzijds blijvend in gesprek te 
zijn geweest met het partijbestuur en de kandidaatstellingscommissie en anderzijds een aantal kandidaten 
zelf te ondersteunen. De ondersteuning van de kandidaten hebben we vormgegeven door steeds coaches te 
zoeken die ten eerste aansloten bij de doelen van de kandidaten zelf. Ten tweede moesten de coaches ook 
kunnen helpen bij de voorbereiding van de desbetreffende sollicitatieronde. 
 
Verkiezingsprogramma PvdA 
Het verkiezingsprogramma is de basis van het verhaal van de PvdA waar ze de verkiezingen mee ingaan. Door 
gesprekken te voeren met de programmacommissie en het partijbestuur hebben we onze standpunten in het 
verkiezingsprogramma aangebracht. Daarnaast hebben we een platform geboden voor leden die 
voornemens waren aanpassingen in te dienen. We hebben een avond georganiseerd waarbij voormalig JS 
voorzitters Toon Geenen en Lieke Kuiper tips & tricks kwamen voorleggen aan de ambitieuze leden. De 
aanmeldingen voor dit platform waren vrij laag en had daarom niet de uitwerking die we voor ogen hadden. 
We hopen desondanks dat het de aangemelde leden heeft gemotiveerd in de toekomst betrokken te blijven 
bij het proces van ledendemocratie. 
 
Linkse samenwerking 
Met de groei van de rechtse partijen wordt het van steeds groter belang dat het linkse verhaal goed wordt 
verteld. Enerzijds door met zo veel mogelijk mensen/organisaties dat geluid te laten horen. Anderzijds door 
ervoor te zorgen dat sociaal en eerlijk beleid daadwerkelijk kan worden doorgevoerd. Het linkse geluid laten 
horen en er uitvoering aan geven, kan alleen maar realiteit worden wanneer de linkse partijen goed 
samenwerken. Samen met DWARS hebben we bij de PvdA en GroenLinks gelobbyd dat de twee partijen elkaar 
niet los mogen laten bij de vorming van een regering. Dat heeft ertoe geleid dat zowel Lodewijk Asscher als 
Jesse Klaver zich in het openbaar hebben uitgesproken dat zij elkaar niet los zullen laten wanneer er wordt 
gewerkt aan een coalitie. Dat is wat ons betreft een mooi begin van een goede samenwerking. We zullen de 
ontwikkelingen tijdens en na de verkiezingen samen met DWARS nauwlettend in de gaten houden. 
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PvdA-congres 
Het PvdA congres luidt het begin van de verkiezingscampagne in. Dat is het moment waarop we als JS kunnen 
laten zien waar we voor strijden en wat voor jongeren belangrijke thema's zijn om veel aandacht aan te 
geven. Ondermeer het uitgangspunt van het Uitgewoond manifest, het schuldenvrij afstuderen en het 
klimaatmanifest kwamen naar voren. Ook hebben we het belang van de posities van JS'ers op de 
kandidatenlijst voor de Tweede Kamerverkiezingen benadrukt. 
 
Verkiezingscampagne 
Na het vaststellen van een ambitieus partijprogramma, het samenstellen van een toekomstgerichte lijst, het 
vastleggen van linkse samenwerking en het jongerenverhaal bij PvdA leden te hebben gebracht, is het tijd om 
te focussen op de verkiezingen. Daar hoort natuurlijk een ijzersterke campagne bij. Met zoveel JS'ers op de 
lijst kunnen we niet anders dan een sterke jongerencampagne op touw te zetten. Enerzijds doen we dat door 
onze JS-kandidaten naar voren te schuiven. Anderzijds zijn er een aantal politieke thema's die onze 
campagne inhoud zullen geven. Met deze uitgangspunten gaan we een fysieke en digitale campagne 
voorbereiden. Vanwege de corona maatregelen zullen we geen massale acties op kunnen zetten. Daarom 
zullen we gaan inzetten op kleinschalige acties en een digitale campagne om de zichtbaarheid te 
maximaliseren. 
 

Communicatie 

Sociale media 
De afgelopen zes maanden zijn de sociale-mediakanalen van de JS bijgehouden, in verband met minder 
fysieke activiteiten door de pandemie is er uiteindelijk gekozen onlineactiviteiten te promoten doormiddel 
van illustraties. Dit brengt ook een terugkomend thema aan op de JS-insta. 
 
Om de toegankelijkheid van de socials van de Jonge Socialisten te waarborgen is er onder elke post een 
ǋŸŊĶůďďŮįĶ ȣeŮďŊĶ įĶƚĩƕœƒƣœŸůȤ Ș ŉĨĶĶŧįœůŊ ŸŮƚĩŏƕœšƼœůŊș ƣĶ ƼœůįĶůȋ üŸįďƣ ŸŸŤslechtzienden weten wat de 
JS uitvoert en deelt met haar leden. 

 

Websites 
Onder het websitebeheer van de JS valt zowel de website van Uitgewoond als JS.nl. Deze zijn beide 
onderhouden en bijgewerkt om actuele informatie weer te geven. Zo is bij de herlancering van Uitgewoond 
de volledige website onderhanden genomen met onder andere een nieuwe voorpagina en opiniestuk. 
 
De website van de JS is voor een belangrijk deel onveranderde. Wel is deze verouderd en is daarom gewerkt 
aan een programma van eisen. Hierin staat waar een website van de Jonge Socialisten aan moet voldoen. Zo 
doende kan er, na goedkeuring van het congres, gezocht gaan worden naar een passend bedrijf waarmee de 
JS de komende jaren gaat samenwerken. Er wordt dan een nieuwe website ontwikkeld en onderhouden. 
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Online-campagne 
Het afgelopen half jaar is gekeken naar de (online) strategie van de campagne. Echter is de onlinecampagne 
van de JS voor een belangrijk deel van het afgelopen half jaar stil komen te liggen in verband met een niet 
werkende creditcard van de JS. Het is belangrijk dat dit deel van de (permanente) campagne van de JS zo 
spoedig mogelijk wordt opgepakt om meer jongeren te betrekken bij onze doelen en de vereniging zelf. 
 

Internationaal  
 
Daar waar internationale activiteiten normaal gesproken fysiek plaatsvinden in verschillende delen van de 
wereld is de vereniging gedwongen om online de internationale thematiek bespreekbaar te maken. Echter 
biedt het kansen om bijeenkomsten online te organiseren en te faciliteren. Met als voorbeeld de masterclass 
in samenwerking met de JS België over de situatie in Belarus. Na de verkiezingen in augustus is het onrustig in 
ŏĶƣ ŧďůįȋ @Ķ ǋœƣƣĶůį ƒƕĶƚœįĶůƣȆ vŸĶŤďƚšĶůŤŸȆ ƽĶƕį ƼŸŧŊĶůƚ ƩœƣƚŧďŊĶů ŏĶƕŤŸǋĶů ŮĶƣ ǋŸȦů ǵǭɎ Ƽďů įĶ ƚƣĶŮŮĶůȋ
Betrokkenen, critici en experts zetten echter vraagtekens bij deze uitslag.  
 
Daarnaast is er een virtuele reis georganiseerd over Polen. Er werd ingegaan op de mensenrechten, LHBTI-
rechten en vrouwenrechten als abortus. De eerste avond werd afgetrapt met Emre Hoogduijn onder andere 
die niet-westerse jongeren stimuleert in hun coming-out. Ook werd er gesproken met Europarlementariër 
Vera Tax en Kamerlid Kirsten van den Hul. De reis werd afgesloten met stellingen over LHBTI-beleid in 
Europa.  
 
Ook is de werkgroep ȥeůƣĶƕůďƣœŸůďďŧȦ ƩœƣŊĶĨƕĶœį ŮĶƣ ŮĶĶƕ įďů įĶƕƣœŊ ďĩƣœĶƼĶŧœůŊĶů ĨœůůĶů įĶ rËȋ Iƕ ƽŸƕįĶů
vergaderingen ingepland om de internationale actualiteit te bespreken en acties aan te verbinden. Leden 
van de JS kunnen op actieve manier bijdragen aan de vereniging.  De internationaal secretaris houdt goed 
contact met de Europese fractie en is aanwezig tijdens de fractievergaderingen. Het houdt in dat de JS mag 
meedenken over Europees beleid en probeert zo sturing te geven aan de toekomst van Europa. De JS is lid van 
twee grote internationale koepelorganisaties: IUSY (International Union of Socialist Youth) en YES (Young 
European Socialists). Bij beide organisaties wordt de JS vertegenwoordigd die contacten onderhoudt met 
deze organisaties.  
 
Binnen het bestuur wordt gewerkt aan de armoedereeks die armoede en kansen meer wil belichten. De 
armoedereeks bestaat uit een aantal online en offline acties. Er is een masterclass georganiseerd over 
armoede in Europa. Het streven is om de armoedereeks komend jaar door te zetten. Armoede in Nederland én 
Europa een groot probleem. Als JS vinden we het belangrijk dat elk kind met ontbijt naar school gaat en dat 
Europeanen kunnen leven in een wereld met gelijke kansen.  
 
Voor een onbepaalde tijd werd de reis van Genève uitgesteld en helaas moesten we deze lijn doortrekken. 
@ďďƕůďďƚƣ ƽŸƕįƣ ƚďŮĶůŊĶƽĶƕŤƣ ŮĶƣ ƼĶƕƚĩŏœŧŧĶůįĶ Ãr©Ȧƚ ŸŮ įĶ ŮĶůƚĶůƕĶĩŏƣĶůĩƕœƚœƚ ďďů ƣĶ ƒďŤŤĶů ƕŸůįŸŮ
de Oeigoeren in China die leven in humanitaire omstandigheden.  
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Vereniging 

Verenigingsstructuur 
De structuur van de JS als organisatie is wat ons betreft toe aan actualisering en professionalisering. Het is 
van belang dat de vereniging optimaal kan functioneren en dat ledendemocratie op een goede manier is 
geregeld. Omdat we vinden dat een vernieuwde verenigingsstructuur duurzaam moet zijn, hebben we een 
beslispunt op dit congres ingediend om een commissie op te zetten. Die kan de vereniging als geheel 
analyseren om zodoende op de lange termijn op de gehele linie voorstellen te doen. Het doel is dat deze 
commissie de voorstellen op het najaarscongres van 2021 presenteert.  
 
Adviesrecht afdelingen 
Afdelingen zijn een onmisbaar onderdeel van onze vereniging. Zij zijn de eerste lijn waar leden naar toe 
kunnen stappen als zij actief willen worden. Afdelingen organiseren onder meer scherpe acties, interessante 
activiteiten en belrondes onder hun leden. Al met al zorgen zij voor een goede binding tussen leden en de JS. 
Daarom vonden wij het een goed idee afdelingen adviesrecht te geven. Deze mogelijkheid hebben zij 
gekregen bij het opstellen van het beleidsplan van dit bestuursjaar. Dit omdat het beleid van het landelijk 
bestuur ook gevolgen kan hebben voor de afdelingen zelf. Wij beschouwen hun advies als waardevol en wij 
zijn blij dat de afdelingen hebben bijgedragen aan het jaarbeleid van de JS. 
 
Leden 
 
Het afgelopen half jaar was een bijzondere tijd. Ook voor ons als bestuur nam dit de nodige uitdagingen met 
zich mee. Want hoe verstuur je ledenpakketten als we thuis moeten werken? En hoe bellen we leden als je 
geen rustige plek hebt om een goed gesprek te voeren? Al deze uitdagingen zijn lastig en maken het 
bestuursjaar extra ingewikkeld.  
 
In het afgelopen half jaar zijn ongeveer 1500 leden gebeld. Hierbij is de vraag gesteld of zij actief willen 
worden in de campagne, in werkgroepen, in de teams of op eventueel andere vlakken. Met het bellen van 
leden, en met de verkregen informatie, hopen we op meer actieve leden. 
Het versturen van ledenpakketten hebben we helaas moeten uitstellen. Door de coronacrisis is het niet 
mogelijk om naar Den Haag te gaan om deze te versturen en dus doen we dit pas weer wanneer het 
verantwoord is om te doen. Wel worden leden met een mail en telefoontje welkom geheten. Het telefoontje is 
helaas in sommige situaties vertraagd. Dat komt doordat het te veel leden zijn om te bellen, omdat we heel 
hard groeien. Toch hebben we gezocht naar oplossingen. Hierdoor is er het belteam ontstaan en deze zullen 
we binnenkort actief gaan gebruiken. 
 
Ook zijn er het afgelopen half jaar vele activiteiten georganiseerd. We hebben stil gestaan bij het mentaal 
welzijn van jongeren, we hebben gekeken naar de toekomst van defensie en we zijn bezig met een 
armoedereeks. Deze armoedereeks zijn vijf bijeenkomsten waarin wordt gekeken naar het probleem en de 
mogelijke oplossingen. Daarnaast zijn acties georganiseerd, zoals het langsbrengen van 
sinterklaascadeautjes aan kinderen in armoede en binnenkort een menstruatiearmoede actie.  
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Ook zijn we begonnen met een nieuwe structuur in de werkgroepen. Naast de coördinatoren krijgen ze ook 
een denktank. Hierdoor kunnen we samen aan de slag voor een politiek programma. Deze werkgroepen zijn 
allemaal onderverdeeld en tot nu toe zijn de meeste leden benadert of ze deel willen uitmaken van een van 
de werkgroepen.  
 
Scholing 
 
Het afgelopen half jaar hebben we vrijwel alle scholingsactiviteiten online moeten doen. Dit zorgde voor een 
iets andere invulling van de activiteiten dan normaal. Toch hebben wij geprobeerd er zoveel mogelijk van te 
maken. Hopelijk zullen we de rest van het bestuursjaar de kans krijgen om iedereen fysiek weer te zien en 
fysieke scholingsactiviteiten te organiseren.  
 
We begonnen het jaar met een onverwachts online nieuw ledenweekend.  Met twee interessante sprekers en 
een hoop gezelligheid was dat nog erg geslaagd.  Daarna hebben we samen met Jong WBS een lange en 
interessante avond en nacht naar de uitslag van de Amerikaanse verkiezingen gekeken.  
 
Het grootste succes was Linkse Toekomst, een oriëntatie op de gemeenteraad. Daarin hebben we samen met 
de PvdA een leergang georganiseerd voor meer dan 70 jongeren onder de 28. Bij de laatste bijeenkomst bleek 
dit erg geslaagd te zijn en hebben we meerdere jongeren kunnen motiveren om voor het raadslidmaatschap 
te gaan in maart 2021. 
 
Financiën 
 
Het afgelopen halfjaar is het bestuur nog meer opgevallen dat er een flinke reserve is opgebouwd. Ook heeft 
de JS een financiële meevaller gehad in de vorm van verhoogde subsidie. Hierdoor is er de ruimte om flinke 
investeringen te doen in de verening.   
  
Het bestuur vindt het ook noodzakelijk dat die investeringen worden gedaan en daarom presenteren we onze 
plannen op dit congres aan jullie in een gewijzigde begroting. Deze investeringen bestaan uit een 
verscheidenheid van zaken die de verenging professionaliseert en haar vrijwilligers beloont. Hiermee zijn we 
het afgelopen jaar ook al mee begonnen door alle leden een JS-mondkapje verstrekken om ze zo een steuntje 
in de rug te geven in deze moeilijke tijd.  
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Congresvoorstellen  
Huishoudelijk reglement  

HR 1. Afdelings-ALV  
Indiener: landelijk bestuur  
Wijzigen bestaande tekst  
Artikel 9.3, lid 4  

 Bestaande tekst   
Het afdelingsbestuur roept ten minste eenmaal per jaar de ALV bijeen, dit gebeurt door middel van   
een e-mail aan alle leden van de afdeling. Hierop wordt ten minste de jaarrekening ter goedkeuring   
voorgelegd.   
 

 Voorgestelde tekst   
Het afdelingsbestuur roept ten minste eenmaal per jaar de ALV bijeen. Dit gebeurt door middel van   

  
een e-mail twee weken voor de ALV aan ten minste de op de afdelingsnieuwsbrief geabonneerde   
leden van de afdeling. Op de ALV wordt in ieder geval de jaarrekening ter goedkeuring voorgelegd. 
 
Toelichting  
De huidige procedure waarbij alle leden handmatig moeten worden gemaild, is voor afdelingen erg 
omslachtig en levert vaak problemen op met de verzending, terwijl de leden die niet geabonneerd 
zijn op de afdelingsnieuwsbrief in de meeste gevallen ook geen interesse hebben aan het 
deelnemen aan JS-activiteiten. Het is daarom niet meer dan logisch dat deze vereiste wordt 
geschrapt, nadat het vorig jaar, op het congres in Leiden, al voor de congresaankondiging is 
geschrapt. Om daarnaast toch alle leden de kans te geven om bij de ALV aanwezig te zijn, is het van 
belang dat de ALV lang genoeg van tevoren is aangekondigd, zodat alle leden een redelijke kans 
hebben om hieraan deel te nemen.  
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Beslispunten   
 
B 1. Commissie verenigingsstructuur    
Indiener: landelijk bestuur  
De Jonge Socialisten in de PvdA, in congres bijeen, Constaterende 
dat:  

- De huidige structuur van democratie, leden inspraak en 
participatie binnen de JS lange tijd niet is 
geactualiseerd;  

- Afdelingen en leden meerdere suggesties hebben 
gedaan om de verenigingsstructuur aan te passen.  

Overwegende dat:   
- De JS een moderne structuur nodig heeft;  
- Er uitgebreid gekeken moet worden naar de huidige verenigingsstructuur;  
- De modernisering van de verenigingsstructuur duurzaam moet zijn;  
- Daarvoor het beste gekeken kan worden naar de verenigingsstructuur in haar geheel.  

Besluitende dat:   
- Het congres de commissie verenigingsstructuur in het leven roept;  
- Deze commissie wordt samengesteld door het landelijk bestuur en het presidium;  
- De commissie voorstellen voor het moderniseren van de verenigingsstructuur op het 

najaarscongres in 2021 presenteert.   

En gaat over tot de orde van de dag.  

Toelichting:  
Als landelijk bestuur merken we dat de vereniging een modernere structuur nodig heeft. We 
hebben hiervoor signalen ontvangen van afdelingen en leden en willen hier graag goed op 
inspelen. Om met een breed perspectief te kijken naar de structuur willen we graag een 
commissie in het leven roepen. Deze commissie gaat kijken naar de verenigingsstructuur in zijn 
geheel, denk aan ledendemocratie, inspraak en participatie van leden. Deze commissie wordt 
samengesteld door het LB en het presidium. Hierdoor is het mogelijk dat direct na het congres 
aan de slag kan worden gegaan, zodat er een eindresultaat mogelijk is op het najaarscongres 
2021. De commissie is geheel vrij in de werkwijze en zal deze ook zelf mogen ontwikkelen.  
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B.1 ț A.1 - De waarheid 
Indiener: JS Groningen 
Toevoeging op bestaande tekst 
Beslispunt Commissie verenigingsstructuur 
Toe te voegen bij overwegende dat: 

- De huidige verenigingsstructuur de leden te weinig mogelijkheden biedt om het bestuur te 
controleren. 

- De huidige verenigingsstructuur de leden te weinig inspraak geeft voordat besluiten 
worden genomen door het Landelijk Bestuur.  

Preadvies: afwijzen 
Het landelijk bestuur is van mening dat een commissie binnen de Jonge Socialisten onafhankelijk 
moet kunnen functioneren. We willen niet vooraf aan de commissie meegeven wat er al wel en niet 
goed gaat maar de commissie de ruimte geven hier zelf een mening over te vormen. Wel is het van 
belang dat de commissie signalen uit de vereniging meeneemt in deze analyse, de indiener kan 
daar dan input leveren. 
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B.1 ț A.2 - Samenstelling commissie 
Indiener: JS Groningen 
Wijzigen bestaande tekst 
Beslispunt Commissie verenigingsstructuur 
Huidige tekst: 

- Deze commissie wordt samengesteld door het landelijk bestuur en het presidium; 
Voorgestelde tekst 

- Deze commissie samengesteld wordt door middel van sollicitaties, uit te voeren door een 
sollicitatiecommissie die aangesteld wordt door het Landelijk Bestuur en het Presidium. 

- De commissieleden zullen aangesteld worden door het congres op het Voorjaarscongres 
2021. 

- De commissie een goede afspiegeling geeft van de gehele vereniging.  
Toelichting 
Wij juichen een commissie die gaat kijken naar onze verenigingsstructuur alleen maar toe. Echter, 
is het wel van belang dat de samenstelling van deze commissie ook in de openheid gebeurd en niet 
wordt aangesteld achter te schermen. Het moet een afspiegeling zijn van de vereniging. In deze 
lockdown zijn de mogelijkheden tot digitaal vergaderen sterk verbeterd, mensen moeten ook de 
kans krijgen hiervoor te solliciteren, zodat deelname niet op basis van gevraagd worden wordt.  
Preadvies: overnemen 
Wij omarmen dit amendement, omdat wij denken dat het goed is als iedereen de kans krijgt om 
mee te kunnen denken in de commissie verenigingsstructuur. Ook zijn wij het ermee eens dat het 
voor het belang van de commissie verenigingsstructuur goed is als deze bestaat uit een 
afspiegeling van de vereniging. We stellen voor dat in de sollicitatiecommissie één lid van het 
Landelijk Bestuur en één lid van het presidium zit.  
 
Daarnaast vinden wij de toegankelijkheid van de commissie verenigingscultuur heel belangrijk. 
Hierdoor zullen we kijken naar een geschikte manier van solliciteren, zonder dat er iemand afvalt 
omdat diegene minder goed is in solliciteren. Wij willen hier de commissie, na inspraak door het LB 
en het presidium, ook de ruimte voor geven. 
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B. 1 ț A.3 - Toespitsen 
Indiener: JS Groningen 
Wijzigen bestaande tekst 
Beslispunt Commissie verenigingsstructuur 
Huidige tekst: 
De commissie voorstellen voor het moderniseren van de verenigingsstructuur op het 
najaarscongres in 2021 presenteert.  
Voorgestelde tekst: 
De commissie voorstellen, waaronder de wenselijkheid voor het instellen van een Financieel 
Adviescommissie en een Raad van Toezicht, voor het moderniseren van de verenigingsstructuur op 
het Najaarscongres in 2021 presenteert. 
Toelichting: 
Als JS Groningen hebben wij met de vele besturen die in de Groningse studentenstad zijn gevestigd 
veel ervaring opgedaan met verschillende organen. Elke vereniging waar wij lid van zijn heeft een 
Kascommissie, die niet alleen de boeken controleert maar het bestuur ook voorziet van financieel 
advies, en een Raad van Toezicht dan wel Raad van Advies. Een vers bestuur voorzien van advies 
van mensen die andere inzichten en ervaringen hebben dan de bestuursleden zelf kan de 
vereniging alleen maar verder helpen. Daarnaast lopen wij op dit gebied ook achter in vergelijking 
ŮĶƣ ďůįĶƕĶ Ãr©Ȧƚȋ üŸ ŏĶĨĨĶů @î ÆËȆ r©í@Ȇ :@r Ķů ÆŸŸį ďŧŧĶŮďďŧ įĶƕŊĶŧœšŤĶ ŸƕŊďůĶůȋ  ŧƚ
vereniging gaan wij om met immens veel geld van de belastingbetaler en het is niet veel gevraagd 
dat mensen die verstand hebben van zaken het bestuur kunnen ondersteunen en behoeden van 
fouten.  
Preadvies: Afwijzen 
Het landelijk bestuur is van mening dat een commissie binnen de Jonge Socialisten onafhankelijk 
moet kunnen functioneren. We geven de commissie namelijk een open opdracht mee. De taak van 
de commissie is om over de gehele linie te kijken naar veranderingen in de verenigingsstructuur. 
Het lijkt ons niet wenselijk om op voorhand inhoudelijke sturing te geven. Door van tevoren op 
inhoud in te sluiten, bestaat de kans dat je daarmee ook andere oplossingen uitsluit. We willen de 
commissie echter wel meegeven dat input van de gehele vereniging belangrijk is om mee te nemen 
in de overwegingen. Dat geeft de œůįœĶůĶƕ Ķů ďůįĶƕĶ rËȦĶƕƚ ook de mogelijkheid hun wensen voor 
verandering mee te geven. 
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B 2. West-Friesland    
Indiener: JS Fryslân  

De Jonge Socialisten in de PvdA, in congres bijeen, Constaterende 
dat:   

- De JS Amsterdam eigenlijk de JS Noord-Holland is.  
- De JS Amsterdam vernoemd is naar een regio binnen hun afdeling.   

Overwegende dat:   
- Amsterdammers zich altijd superieur voelen tegenover anderen, en dit wel wat minder mag.  
-  ŮƚƣĶƕįďŮŮĶƕƚ ůœĶƣ ƽĶƣĶů ŏŸĶ įĶ ƽĶƕĶŧį ĨƩœƣĶů įĶ ȣƕœůŊȤ Ķƕ Ʃœƣ ǋœĶƣȋ 
- De JS staat voor gelijkheid en geen een regio boven een andere stelt.  
- De regio West-Friesland ook een regio in Noord-Holland is.  

Besluitende dat:  
- Het landelijk bestuur wordt opgeroepen de naam van JS Amsterdam te wijzigen in JS West 

Friesland, omdat het nu de beurt is aan de regio West-Friesland om de naamgever van de 
afdeling te zijn.  

- Het bestuur van de JS Amsterdam wordt opgeroepen om de regio West-Friesland als 
symbolische vestigingsplaats te hanteren.  

- De afdelingsbesturen van de afdeling West-Friesland en de afdeling Fryslân worden 
opgeroepen om minstens een keer per jaar een activiteit organiseren op de veerdienst 
Enkhuizen ț Stavoren.  

  
En gaat over tot de orde van de dag.  
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        B 3ȋ Ȧƣ ŤĶů [ƕœĶƚȦů Ķů Ȧƣ ŤĶů įŸŸœȦů  

Indiener: JS Groningen  

De Jonge Socialisten in de PvdA, in congres bijeen, Constaterende 
dat:   

- De Friezen in de zevende eeuw over Groningers heersten.  
- Er een eeuwige rivaliteit bestaat tussen Groningen en Fryslân.  
- Fries een onduidelijke taal is.   

Overwegende dat:   
- Het nu de beurt is aan de Groningers om over de Friezen te heersen.  
- Gronings een prachtig dialect is.   

Roept het Landelijk Bestuur op:  
- De naam van de afdeling JS Fryslân aan te passen naar JS West-Groningen.  
- Als peace-offering voor de Friese heerschappij over Groningen Schiermonnikoog aan de JS 

Groningen afdeling gedoneerd wordt.   
- De voertaal in de JS West-Groningen Gronings (of Nederlands) wordt.  

En gaat over tot de orde van de dag.  
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Moties  
M 1. Vaccineren  
Indiener: JS Groningen   
De Jonge Socialisten in de PvdA, in congres bijeen, Constaterende 
dat:   

- De vaccinatiegraad in Nederland voor BMR en D(K)TP onder de 95% is.  
- Van de kinderen geboren in 2016 90,2 procent volledig deelgenomen heeft aan het 

Rijksvaccinatieprogramma.  

Overwegende dat:   
- Een hogere vaccinatiegraad verkleint de kans dat ziekten zoals de mazelen uitbreken.  
- Er nog steeds in delen van het land mythes rondzwerven over vaccinaties.  
- Hoewel er een lichte stijging is in de afgelopen tijd, het Rijksvaccinatieprogramma van 

groots belang is voor de volksgezondheid.   

Roept het Landelijk Bestuur op:  
- Bij de Tweede Kamerfractie te lobbyen om actiever bezig te zijn met het belang van 

vaccineren.  
- De JS actief een campagne op zal zetten rondom het informeren over het landelijk 

vaccinatieprogramma.  
En gaat over tot de orde van de dag.   
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M 2. Jongeren moeten naar de stembus  
Indiener: JS Groningen  

De Jonge Socialisten in de PvdA, in congres bijeen, Constaterende dat:   
- 66% van de jongeren bij de Tweede Kamerverkiezingen in 2017 heeft gestemd.  
- De totale opkomst bij de Tweede Kamerverkiezingen in 2017 81,9% was.  

Overwegende dat:  
- De opkomst onder jongeren laag is ten opzichte van de totale 

opkomst.  
- Er een daling is in het aantal jongeren dat heeft gestemd heeft ten 

opzichte van de Tweede Kamerverkiezingen in 2012 (70%).  
- Jongeren de toekomst zijn van de wereld.  

Roept het Landelijk Bestuur op:  
-  Samen met andere politieke jongerenorganisaties en Coalitie-Y een landelijke neutrale 

campagne op te zetten voor de Tweede Kamerverkiezingen in maart 2021 om jongeren 
naar de stembus te trekken.  

En gaat over tot de orde van de dag.   

  
M 3. Huisvesting internationale studenten    
Indiener: JS Groningen  

De Jonge Socialisten in de PvdA, in congres bijeen, Constaterende 
dat:   

- Internationale studenten die in hun eerste jaar of voor een kortere periode naar Nederland 
komen vaak short-stay contracten aangeboden krijgen.   

Overwegende dat:   
- De rechtspositie van studenten erg slecht is in deze contracten. Zo is er geen inzicht in de 

huurprijs, kunnen ze zomaar worden opgezegd door de huurbaas maar zijn ze niet op te 
zeggen door de student.   

Roept het Landelijk Bestuur op:  
- Het officiële standpunt van de JS te maken dat de rechtspositie van internationale studenten 

in short-stay contracten moet worden versterkt.  

En gaat over tot de orde van de dag.   
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M 4. Opslag duurzame energie   
Indiener: JS Groningen  
De Jonge Socialisten in de PvdA, in congres bijeen, Constaterende 
dat:   

-  Het grootste probleem van de energietransitie de opslag en onvoorspelbaarheid van 
duurzame energie is.  

Overwegende dat:   
-  Hier nog te weinig onderzoek en kennis over beschikbaar is en hier te weinig in 

geïnvesteerd wordt.  
  

Roept het Landelijk Bestuur op:  
- Om door middel van landelijke acties dit probleem meer te belichten.   
- In te zetten op meer investeringen in onderzoek naar dit probleem.  

En gaat over tot de orde van de dag.   
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M 5. Online studeren  
Indiener: JS Fryslân  

De Jonge Socialisten in de PvdA, in congres bijeen, Constaterende 
dat:   

- Studenten soms geen goede ruimte kunnen vinden om te werken  
- Studenten soms niet de middelen hebben om hun werk goed te kunnen verrichten en deze 

middelen ook niet altijd kunnen aanschaffen.  
- Sommige onderwijsinstellingen gebruik maken van communicatiemiddelen die niet 

voldoen aan de privacywetgeving.  
- Docenten vaak niet bekend zijn met de communicatie middelen die hen worden 

aangeboden vanuit de onderwijsinstelling.  
   

Overwegende dat:   
- De kwaliteit van het onderwijs niet achteruit mag gaan.  
- Studenten niet moeten gaan achterlopen op hun studie door externe factoren.  
- Kansen van ongelijkheid kunnen ontstaan door bovengenoemde constateringen.   

Besluit dat:   
- Wij als JS ons gaan inzetten voor een hulplijn voor studenten bij elke onderwijsinstelling, 

die ook helpt zoeken naar passende oplossingen, waar studenten zich kunnen melden met 
hun problemen die ontstaan tijdens het studeren, bijvoorbeeld problemen met wifi, 
schoolspullen en het vinden van rustige werkruimten.  

- De JS onderwijsinstellingen oproept om een beveiligd systeem conform privacywetgeving 
te gebruiken over de gehele onderwijsinstelling en dat onderwijsinstellingen een cursus 
aanbieden aan docenten om dit systeem goed te gebruiken.   

En gaat over tot de orde van de dag.   
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Gewijzigde begroting 2021  
 

 
 Huidig 2021 Nieuw 2021 
Inkomsten 
Overheidssubsidie Ȱ ǮǰǲȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǴǭȆǭǭǭȋǭǭ 

   Bedrag (zetels) Ȱ ǱǴȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǱǴȆǭǭǭȋǭǭ 
   Bedrag (leden)  Ȱ ǰǵȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǰǵȆǭǭǭȋǭǭ 
   Subsidie motie-Jetten Ȱ ǲǭȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǵǲȆǭǭǭȋǭǭ 

Donateursactie Ȱ ǮǶȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǶȆǲǭǭȋǭǭ 

Contributie Ȱ ǮǲȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǲȆǭǭǭȋǭǭ 
Deelnemersbijdrage Ȱ ǶȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǶȆǲǭǭȋǭǭ 
   Nationaal Ȱ ǲȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǲȆǲǭǭȋǭǭ 
   Internationaal Ȱ ǱȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǱȆǭǭǭȋǭǭ 

PvdA bijdrage    

huisvesting    

onkostenvergoeding 

Rentebaten 

Incidentele inkomsten 

Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ 

Projectsubsudie Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ 
   Congressubsidie Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ 
   bijdrage      
campagne     
fondsen overige   
inkomsten 

Ontrekking aan reserves 

Ȱ ǮǲȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǳǲȆǰǭǭȋǭǭ 

Verkiezingsfonds Ȱ ǳȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǳȆǭǭǭȋǭǭ 
Continuïteitsreserve Ȱ ǶȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǲǶȆǰǭǭȋǭǭ 
Totaal inkomsten Ȱ ǮǶǴȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǯǵǯȆǰǭǭȋǭǭ 
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Uitgaven 

Subsidiabele uitgaven 
Congres 

Ȱ ǰǳȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǱǳȆǲǭǭȋǭǭ 

   Voorjaar Ȱ ǮǰȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǴȆǲǭǭȋǭǭ 
   Najaar Ȱ ǯǰȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ29,000.00 

Verenigingsactiviteiten 
Nieuwe Ledenweekenden 

Ȱ ǵȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǵȆǭǭǭȋǭǭ 

Activiteiten diverse Ȱ ǱȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǱȆǲǭǭȋǭǭ 
   Politiek Café Ȱ ǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǲǭǭȋǭǭ 
   Feest  
   Anders 

Ȱ ǱȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǱȆǭǭǭȋǭǭ 

Ledenwerving/promotie 
Permanente Campagne 

Ȱ ǮǭȆǵǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǰȆǵǭǭȋǭǭ 

Zomertour Ȱ ǰȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǱȆǲǭǭȋǭǭ 
 

Nieuwe Ledendagen Ȱ ǮȆǯǭǭȋǭǭ Ȱ ǮȆǯǭǭȋǭǭ 

Afdelingen 
Afdracht 

Ȱ ǵȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǭȆǭǭǭȋǭǭ 

Projectsubsidie Ȱ ǮǱȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǱȆǲǭǭȋǭǭ 

Internationale betrekkingen 
YES 

Ȱ ǵȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǵȆǲǭǭȋǭǭ 

   Contributie Ȱ ǯȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ 2,500.00 
   Reiskosten Ȱ ǮȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǮȆǲǭǭȋǭǭ 
   YES seminars Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ 
   Zomerkamp Ȱ ǰȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǰȆǲǭǭȋǭǭ 
IUSY Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ 
   Contributie 
   Reiskosten 
   Zomerkamp 
 

Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ 
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Internationaal 
Brusselstage 
   Andere reizen 

 

Ȱ ǴȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǶȆǭǭǭȋǭǭ 

   Verkiezingen Ȱ ǵȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǵȆǭǭǭȋǭǭ 

Scholing Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ 

Lava Ȱ ǲȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǲȆǭǭǭȋǭǭ 

Totaal Subsidiabele uitgaven Ȱ ǮǮǶȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǰǴȆǲǭǭȋǭǭ 
Organisatiekosten 
Bestuur 

Ȱ ǲǶȆǯǭǭȋǭǭ Ȱ ǴǵȆǯǭǭȋǭǭ 

   Bestuurskosten Ȱ ǮǰȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǮȆǭǭǭȋǭǭ 
      Reiskosten Ȱ ǮǮȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǶȆǭǭǭȋǭǭ 
      Overige bestuurskosten Ȱ ǯȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǯȆǭǭǭȋǭǭ 
   Bestuursvergoeding Ȱ ǱǳȆǯǭǭȋǭǭ Ȱ ǳǴȆǯǭǭȋǭǭ 

Presidium Ȱ Ǯǭǭȋǭǭ Ȱ Ǳǭǭȋǭǭ 

Beroepscommissie Ȱ Ǯǭǭȋǭǭ Ȱ Ǯǭǭȋǭǭ 

Communicatie & website 
Website 

Ȱ ǯȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǯǭȆǭǭǭȋǭǭ 

Nieuwe site  Ȱ ǯǭȆǭǭǭȋǭǭ 
Onderhoud Ȱ ǯȆǭǭǭȋǭǭ  

Kantoor & administratie 

Huisvesting    Medewerker       
salarissen en sociale lasten       
reis-en verblijfkosten       
overige (o.a. scholing 

Ȱ ǲȆǮǭǭȋǭǭ Ȱ35,100.00 

 
   Transport  Ȱ ǰǭȆǭǭǭȋǭǭ 
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   Administratie Ȱ ǲȆǮǭǭȋǭǭ Ȱ ǲȆǮǭǭȋǭǭ 
      Accountantskosten Ȱ ǲȆǮǭǭȋǭǭ Ȱ ǲȆǮǭǭȋǭǭ 
      Ledenadministratie 
      Inningskosten 
Onvoorzien 

Ȱ ǯȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǯȆǭǭǭȋǭǭ 

Totaal Organisatiekosten Ȱ ǳǵȆǲǭǭȋǭǭ Ȱ ǮǰǲȆǵǭǭȋǭǭ 
Totaal Uitgaven Ȱ ǮǵǵȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǯǴǰȆǰǭǭȋǭǭ 
Reserveringen 
Gemeenteraadsverkiezingen 

Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǰȆǭǭǭȋǭǭ 

Europese verkiezinen Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ 
Tweede Kamerverkiezingen 
Provinciale Staten 

Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǮȆǭǭǭȋǭǭ 

Reservering voor nieuwe website 
Continuïteitsreserve 

Ȱ ǱȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǱȆǭǭǭȋǭǭ 

Totaal Reserveringen Ȱ ǶȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǶȆǭǭǭȋǭǭ 
Totaal Uitgaven en Reservering  Ȱ ǮǶǴȆǭǭǭȋǭǭ Ȱ ǯǵǯȆǰǭǭȋǭǭ 
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Toelichting gewijzigde begroting 2021  
  
Voor jullie ligt de nieuw begroting van 2021. Deze begroting dienen wij in als bestuur, 
omdat door de coronapandemie het niet mogelijk was om een najaarscongres te houden in 
2020. Het vorige bestuur heeft daarom een begroting gemaakt en die is besproken op het 
zomercongres 2020. Als nieuw bestuur hebben we daarom geen eigen begroting kunnen 
ƼŸŸƕŧĶŊŊĶůȆ Ůďďƕ ƽĶ ŏĶĨĨĶů ƽĶŧ ŸůǋĶ ĶœŊĶů ƒŧďůůĶůȋ @ďďƕůďďƚƣ œƚ Ķƕ Ȱǰǲȋǭǭǭ Ķǂƣƕď ďďů
inkomsten vanwege de Jettengelden. In grote lijnen nemen we de reeds aangenomen 
begroting van het vorige bestuur over, maar met een paar mutaties. Deze zijn hieronder 
uitgelegd in de verdere toelichting.   
  
Website  
Allereerst is een doel van het huidige bestuur om een nieuwe website voor de JS te 
lanceren het komende jaar. Hier wordt normaliter elk jaar een bedrag van 4.000 euro 
apart gelegd om eens in de 5 jaar een nieuwe site aan te kunnen schaffen. Dit zou dus 
eigenlijk betekenen dat we pas volgend jaar een nieuwe site horen aan te schaffen. Ons 
bestuur is echter van mening dat de site eerder al aan vervanging toe is en dat door de 
extra Jettengelden en de flinke reserve ruimte is om een investering te doen van 20.000 
euro in een compleet nieuwe site. Deze investering is inclusief het geld dat we jaarlijks 
apart zetten.  
  
Afdelingen  
Als bestuur waarderen wij enorm hoe afdelingen zich inzetten voor onze vereniging. Ook 
zien we dat er vele vrijwilligers hard werken om de afdeling draaiende te houden. Met de 
extra inkomsten die we ontvangen dit jaar vinden wij als bestuur het gepast om 2.000 vrij te 
maken voor een beurs van 200 euro die elke afdelingsbestuur ontvangt. Hiermee hopen wij 
wat terug te kunnen doen voor al het harde werk. Dit geld kan besteed worden aan 
teambuildingsactiviteiten, wat afdelingsbestuursleden nu vaak zelf moeten betalen.   
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Bestuursvergoeding  
Bij het vorige congres, september 2020, is een beslispunt aangenomen om de 
bestuursvergoeding te verhogen naar 800 euro. De opbouw van de bestuursvergoeding 
bestaat uit twee elementen op dit moment. Aan de ene kant wordt de bestuursvergoeding 
ĨĶƣďďŧį įŸŸƕ Ÿůƚ ĶœŊĶů ŊĶŧįȆ ůďŮĶŧœšŤ Ȱ ǲǱǭȆǴǮ ƒĶƕ ƒĶƕƚŸŸůȋ aĶƣ ŸƼĶƕœŊĶ ĨĶįƕďŊ ƽŸƕįƣ
uitgekeerd via een bestuursbeurs van DUO. Echter zitten er een aantal voorwaarden aan 
deze bestuursbeurs. Een van deze voorwaarden is dat mensen die studeren aan het hoger 
onderwijs hier alleen recht op hebben en dat het niet de bedoeling is deze onder te 
verdelen met andere bestuursleden. Nu we de financiële situatie hebben om van deze 
beurs af te stappen lijkt dit ons ook een logische stap. Daarom zijn de kosten van de 
bestuursvergoeding toegenomen, doordat we alles vergoeden vanuit de JS.   
  
Presidium  
De vereniging wordt door vele vrijwilligers draaiende gehouden. Het presidium levert 
daarin ook een grote bijdrage. Als bedankje heeft het presidium elk jaar een etentje. Toch 
moeten ze een deel daarvan zelf betalen. Als landelijk bestuur vinden wij het ontzettend 
belangrijk om onze vrijwilligers te waarderen en dit ook te laten blijken in alles wat ze 
doen. Daarom willen we het presidiumbedrag verhogen, zodat dit etentje helemaal 
vergoed kan worden. Daarnaast is het etentje in 2020 vanwege de coronacrisis niet 
doorgegaan. Deze wordt verschoven naar 2021 en daarom willen we het bedrag van 2021 
verdubbelen.  
  
Congressen  
Door omstandigheden kent 2021 drie congressen in plaats van twee. Hierdoor zijn we 
genoodzaakt om extra geld vrij te maken. Daarnaast vinden wij congressen een van de 
belangrijkste evenementen van het jaar en hoort daar in onze ogen een structurele 
verhoging in het budget bij.  
  
Internationaal  
Als bestuur hopen wij dat het wel mogelijk is om in 2021 internationale reizen te maken. 
We vinden het belangrijk dat alle leden toegang kunnen hebben tot een internationale 
reis en verlagen daarom de deelnemersbijdrage voor elke eerste reis die een lid met de JS 
maakt.  
 
 
 
 
     



33   
   

Transport  
Doordat de JS een flinke reserve heeft opgebouwd door de jaren heen hebben we als 
bestuur gekeken naar investeringen die de vereniging ten goede komen. Een investering 
die ons goed leek was een JS-busje. Elk jaar huren we 2 of 3x een busje voor verschillende 
activiteiten, denk hierbij aan congressen, ledenweekenden en bijvoorbeeld de 
sinterklaasactie.  Hiervoor geven we al gauw 2-3 duizend euro aan het huren van een busje 
uit per jaar. Door zelf een busje aan te schaffen heb je die kosten niet en bespaar je op de 
lange termijn geld. Ook dient het busje als promotie omdat we van plan zijn om op het 
busje het JS-logo en website te spuiten. We hebben 30.000 euro beschikbaar gesteld voor 
de investering in het busje.  
  
Promotie en campagne  
Voor ledenwerving en promotie komt een extra bedrag van 4000 euro vrij om te besteden 
op deze onderwerpen. Voor de ledenwerving wordt vooral gekeken naar de zomertour. 
Door meer geld kunnen we de zomertour professioneler maken en kijken naar een ludieke 
activiteit om aandacht te trekken van nieuwe studenten. Daarnaast willen we meer 
verschillende goodies aanbieden, waardoor we op de zomertour voor elke student wat 
leuks hebben. Hierdoor kunnen we nog zichtbaarder zijn gedurende de zomertour. 
Daarnaast zijn deze goodies ook leuk voor nieuwe ledenpakketten en andere 
promotieactiviteiten. Ook aan online promotie willen we meer geld uitgeven. Hiervoor 
willen we breder gaan kijken dan alleen Facebook/Instagram advertenties, zodat we nog 
meer jongeren kunnen bereiken met onze idealen.  
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Gewijzigde Begroting ț A 1: landelijk bestuur 
Indiener: Landelijk Bestuur 
Wijzigen bestaande tekst 
Begroting 
Huidige tekst 
9ĶƚƣƩƩƕƚƼĶƕŊŸĶįœůŊȅ Ȱ ǳǴȋǯǭǭ 
ÃĶƕŮďůĶůƣĶ ĩďŮƒďŊůĶȅ Ȱ Ǯǰȋǵǭǭ 
eůƣĶƕůďƣœŸůďŧĶ ƕĶœǋĶů Ȱ Ƕȋǭǭǭ 
:ŸůŊƕĶƚ Ȱ Ǳǳȋǲǭǭ 

a. íŸŸƕšďďƕƚĩŸůŊƕĶƚȅ Ȱ ǮǴȋ500 
b.  ďšďďƕƚĩŸůŊƕĶƚȅ Ȱ ǯǶȋǭǭǭ 

Nieuwe tekst 
9ĶƚƣƩƩƕƚƼĶƕŊŸĶįœůŊȅ Ȱ ǱǱȋǭǮǳ ȘŸŉƽĶŧ- Ȱ ǯǰȋǮǵǱș 
ÃĶƕŮďůĶůƣĶ ĩďŮƒďŊůĶȅ ȰǰǭȋǱǵǱ ȘŸŉƽĶŧ ȷ ȰǮǳȋǳǵǱș 
eůƣĶƕůďƣœŸůďŧĶ ƕĶœǋĶůȅ ȰǮǯȋǭǭǭ ȘŸŉƽĶŧ ȷ Ȱǰȋǭǭǭș 
:ŸůŊƕĶƚȅ Ȱ ǲǭȋǭǭǭ ȘŸŉƽĶŧ ȷ Ȱǰȋǭǭǭș 

a. íŸŸƕšďďƕƚĩŸůŊƕĶƚȅ Ȱ ǮǶȋǭǭǭ ȘŸŉƽĶŧ ȷȰ Ǯȋǲǭǭș 
b.  ďšďďƕƚĩŸůŊƕĶƚȅ ȰǰǮȋǭǭǭ ȘŸŉƽĶŧ ȷ Ȱ ǯȋǭǭǭș 

 
Dekkingsvoorstel 
ÔĶ ƽœšǋœŊĶů 9ĶƚƣƩƩƕƚƼĶƕŊŸĶįœůŊȅ Ƽďů Ȱ ǳǴȋǯǭǭ ůďďƕ Ȱ ǱǱȋǭǮǳ 
ÃĶƕŮďůĶůƣĶ ĩďŮƒďŊůĶȅ Ƽďů Ȱ Ǯǰȋǵǭǭ ůďďƕ Ȱ ǰǭȋǱǵǱ 
eůƣĶƕůďƣœŸůďŧĶ ƕĶœǋĶůȅ Ƽďů Ȱ Ƕȋǭǭǭ ůďďƕ Ȱ Ǯǯ.000 
:ŸůŊƕĶƚȅ Ƽďů Ȱ Ǳǳȋǲǭǭ ůďďƕ Ȱ ǲǭȋǭǭǭ 
íŸŸƕšďďƕȅ Ƽďů Ȱ ǮǴȋǲǭǭ ůďďƕ Ȱ ǮǶȋǭǭǭȋ  ďšďďƕȅ Ƽďů Ȱ ǯǶȋǭǭǭ ůďďƕ Ȱ ǰǮȋǭǭǭ 
 
ËďŧįŸȅ ŮœůƩƚ Ȱ ǯǰȋǮǵǱ Ķů ƒŧƩƚ Ȱ ǯǯȋǳǵǱȋ aĶƣ ƼĶƕƚĩŏœŧ ƼŧŸĶœƣ ƣĶƕƩŊ ůďďƕ įĶ ĩŸůƣœůƩœƣĶœƣƚƕĶƚĶƕƼĶȋ 
Toelichting: 
De bestuursvergoeding Ƽďů įĶ rË ĨĶƚƣŸůį ďŧƣœšį Ʃœƣ ƣƽĶĶ įĶŧĶůȅ IĶů ƚƣƩįœĶĨĶƩƕƚ ƼďůƩœƣ @Ú© ȘȰǯǴǳȆ- 
ƒĶƕ Ůďďůį ƒĶƕ ĨĶƚƣƩƩƕƚŧœįș Ķů ĶĶů įĶĶŧ ĨĶƣďďŧį įŸŸƕ įĶ rË ȘȰǲǱǭȆǴǮ ƒĶƕ Ůďďůį ƒĶƕ ĨĶƚƣƩƩƕƚŧœįșȋ 
 
In november heeft DUO aangegeven dat het niet de bedoeling is om de bestuursbeurs te verdelen 
onder bestuursleden, het LB besloot toen op zoek te gaan naar een andere manier van financieren. 
In de gewijzigde begroting hebben we daarom een verhoging van de bestuurskosten opgenomen 
ǋŸįďƣ œĶįĶƕĶ v9ȏĶƕ ůŸŊ ƚƣĶĶįƚ ȰǵǭǭȆ- vergoeding per maand ontvangt. Daarnaast hebben we een 
beslispunt ingediend om het congres te vragen of LB'ers die studeren alsnog de beurs mogen 
aanvragen naast hun vergoeding.  
 



35   
   

Echter, na uitgebreid contact met DUO deze maand bleek dat zij alleen kunnen afraden het geld te 
delen. Het staat de ontvanger namelijk vrij om zelf te bepalen waar de beurs aan uit wordt 
gegeven. Daarmee zijn de verhoging van de bestuurskosten en het beslispunt niet langer 
noodzakelijk.  
 
We willen het geld dat hierdoor vrijkomt goed besteden. Allereerst willen we dit jaar 3.500 euro 
extra aan de organisatie van de congressen besteden. Zodoende kunnen we onze congressen 
hybride vormgeven. Door het mogelijk te maken om onze congressen ook vanuit thuis te kunnen 
volgen, maken we onze vereniging steeds toegankelijker. Niet iedereen is namelijk in staat om 
(twee dagen) fysiek aanwezig te zijn. Daarnaast willen wij een deel van het vrijgekomen geld 
uitgeven aan internationale reizen. Hierdoor kan de deelnemersvergoeding omlaag en zal het 
toegankelijker worden voor iedereen om mee te gaan met internationale reizen. Het laatste en 
grootste deel van het geld willen we uitgeven aan de permanente campagne. Door hier meer geld 
beschikbaar voor te maken, kunnen we als JS op verschillende vlakken zichtbaarder zijn. 

 

Gewijzigde begroting ț A 2: Doen wat echt verstandig is (1) 
Indiener: Djairo Terpstra en Pelle Depla 
Wijziging bestaande tekst 
Begroting 
Huidige tekst 
ɶÔƕďůƚƒŸƕƣ ǰǭȋǭǭǭ ĶƩƕŸȦ ƽŸƕįƣ ŊĶƚĩŏƕďƒƣ 
ȥíĶƕŤœĶǋœůŊĶů ǵȋǭǭǭ ĶƩƕŸȦ ƽŸƕįƣ ȥƼĶƕŤœĶǋœůŊĶů ǰǵȋǭǭǭ ĶƩƕŸȦ 
Dekkingsvoorstel 
De extra kosten voor verkiezingen worden gedekt uit het schrappen van de transportkosten.  
 
 ďůŊĶǋœĶů įœƣ ƼŸŸƕƚƣĶŧ ƽŸƕįƣ œůŊĶƣƕŸŤŤĶů Ĩœš ŏĶƣ ůœĶƣ ďďůůĶŮĶů Ƽďů ďŮĶůįĶŮĶůƣ ȣ@ŸĶů ƽďƣ Ķĩŏƣ
ƼĶƕƚƣďůįœŊ œƚ ȘǮșȤ ŸƼĶƕ ŏĶƣ ƚĩŏƕďƒƒĶů Ƽďů įĶ ƣƕďůƚƒŸrtkosten, is er feitelijk sprake van een 
verschuiving van transportkosten naar verkiezingskosten. 
Toelichting: 
Het Landelijk Bestuur is voornemend een busje te kopen voor de vereniging. Hiervoor hebben ze 
dertigduizend euro gereserveerd. Het argument is dat de kosten die momenteel per jaar worden 
uitgegeven aan het huren van een busje (twee à drieduizend euro) door de aanschaf van het busje 
komen te vervallen. Een ander argument is de reclameachtige werking die het busje heeft.  
 
Allebei de argumenten slaan geen hout en het kopen van een busje à dertigduizend euro is 
mogelijk duurder dan de huidige huurconstructie. Zo is het landelijk bestuur in haar plan vergeten 
rekening te houden met verzekeringen, belastingen en onderhoud. Drie zaken waar je geen 
rekening mee hoeft te houden bij de huidige huurconstructie. De kosten van alleen al de 
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motorrijtuigenbelasting bedragen meer dan 2400 euro1. Als je de verzekeringskosten daarbij 
optelt kom je uit op meer dan 3000 euro2. Zonder de eerste kilometer te hebben gereden lijken de 
kosten hoger te zijn dan het huren van een personenbusje. Tot slot zijn er nog twee zaken die niet 
vergeten moeten worden, namelijk onderhoud en het vaker gebruiken van een busje. Ga maar na, 
als je een auto tot je beschikking hebt maak je er meer gebruik van. Het gevolg is dat de kosten voor 
benzine en onderhoud nog verder toenemen. De beperkte reclameopbrengsten die een busje met 
zich meebrengt, wegen niet op tegen de meerkosten van het busje. 
 
Daarnaast is het belangrijk te realiseren dat we alsnog een busje moeten huren op sommige 
momenten. Zo hebben we twee keer per jaar een personenbusje nodig voor het ledenweekend en 
twee keer per jaar een bestelbusje nodig voor congressen. Naar andere activiteiten kan het 
landelijk bestuur gebruik maken van het openbaar vervoer, zoals elk normaal lid ook doet.  
 
De aankoop van het busje afdoen als een eenmalige kostenpost getuigt simpelweg van een weinig 
tot slecht doordacht plan. Het ontbreken van een structureel plan om de kosten te dekken getuigt 
bovendien van slechte financiële huishouding, die de vereniging op lange termijn schade kan 
berokkenen.  
 
Iů ƣŸƣ ƚŧŸƣȆ ŧďƣĶů ƽĶ ƽĶŧ ƽĶǋĶůȋ ~Ķƣ ĶĶů ƼĶƕŤœĶǋœůŊƚĩďŮƒďŊůĶ œů ďďůƣŸĩŏƣȆ ƽďďƕœů ƽĶ ďĩŏƣ rËȦĶƕƚ Ÿƒ
de kandidatenlijst hebben staan, kunnen we het geld beter besteden aan de verkiezingscampagne. 
Het hebben van zoveel goede kandidaten onder de 28, met ervaring binnen en buiten de JS, is het 
een gemiste kans om deze mensen niet te ondersteunen. 
 
Een gemiste kans omdat verkiezingscampagnes het moment zijn om nieuwe mensen aan je te 
trekken. Dat betekent niet alleen meer middelen. Dat betekent bovenal nieuw talent, meer invloed 
en meer mogelijkheden om binnen en buiten de PvdA onze idealen in de praktijk te brengen.  En dat 
zijn in tegenstelling tot de aanschaf van een busje, een echt goede investering. 
Preadvies: afwijzen 
In dit amendement komt het landelijk bestuur een aantal cijfers tegen die niet accuraat zijn, 
waardoor er een verkeerd beeld wordt geschetst over de kosten van het busje.  
Vanuit gaande van het busje, dat ook de indieners van het amendement hebben gebruikt, komen de 
kosten op 105 euro per maand aan verzekering en 165 euro per kwartaal aan wegenbelasting. 
Hiermee kom je op jaarbasis op een bedrag van 1916 euro. Daarnaast moet je rekening houden met 
het feit dat het busje pakweg de helft van het jaar niet in gebruik is. Het busje wordt voornamelijk 
een aantal maanden van het jaar intensief gebruikt. Denk hierbij aan twee congressen, twee 
ledenweekenden, sinterklaasactie en natuurlijk de aankomende verkiezingen. 

                                                             
1 Vanuit gegaan van de aanschaf van een bestelauto met bouwjaar 2015, die rijdt op benzine en ongeveer 2800 kg weegt. 
Oftewel, een standaard renault trafic.  
2 Vanuit gegaan van het zakelijk verzekeren van diezelfde renault trafic. 
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eů įĶ ŮďďůįĶů įďƣ ŏĶƣ ĨƩƚšĶ ůœĶƣ œů ŊĶĨƕƩœŤ œƚȆ ǋœšů ƽĶ Ƽďů ƒŧďů ŏĶƣ ĨƩƚšĶ ƣĶ ȥƚĩŏŸƕƚĶůȦȋ ËĩŏŸƕƚĶů
houdt in dat het busje in die maanden niet op de weg mag. Het daarbij komende effect is dat we 
geen verzekering of wegenbelasting verschuldigd zijn. Hierdoor zijn de daadwerkelijke kosten 
voor wegenbelasting en verzekering per jaar de helft minder, waardoor je kosten op jaarbasis niet 
1916 euro maar 958 euro bedraagt. Het landelijk bestuur heeft geschat dat het onderhoud plus de 
kosten van schorsen samen ongeveer 1200 euro per jaar bedragen. Dit moet voldoende zijn om het 
busje jaarlijkse te keuren en geld apart te zetten indien er eens in de zoveel jaar een grote 
reparatie nodig is. We schatten dit niet veel hoger in, omdat het aantal gereden km per jaar 
beperkt blijft. 
 
Al met al maakt het landelijk bestuur een simpele rekensom: zeven maal per jaar gemiddeld 750 
euro uitgeven aan huren van een busje komt op 5250 euro per jaar. De kosten van het bezitten van 
een bus ongeveer 2200 euro per jaar. Bovenstaande rekensommen laat zien dat aanschaf van een 
busje zorgt voor een besparing op lange termijn. Daarboven op zorgt het ook voor meer flexibiliteit 
en vrijheid voor de vereniging. 
 
Indien het congres niet akkoord gaat met aanschaf van het busje, dan prefereert het landelijk 
bestuur dat geld niet terug naar de reserve vloeit. Het geld uitgeven aan verkiezingscampagne lijkt 
ons dan een beter idee. Het landelijk bestuur adviseert dan om amendement 2: Doen wat echt 
verstandig is (1) aan te nemen. 

 

Gewijzigde begroting ț A 3: Doen wat echt verstandig is (2) 
Indiener: Pelle Depla, Djairo Terpstra, Bas Scholten, Erik Scholten, Yannick Bults 
Schrappen bestaande tekst 
Begroting 
Huidige tekst 
Transport: 30.000  
Dekkingsvoorstel 
Niet van toepassing. De geschrapte kosten vloeien terug naar de reserve. Dit betekent dat de 
onttrekking uit de reserve naar beneden wordt bijgesteld naar 35.300 euro 
Toelichting: 
Het Landelijk Bestuur is voornemend een busje te kopen voor de vereniging. Hiervoor hebben ze 
dertigduizend euro gereserveerd. Het argument is dat de kosten die momenteel per jaar worden 
uitgegeven aan het huren van een busje (twee à drieduizend euro) door de aanschaf van het busje 
komen te vervallen. Een ander argument is de reclameachtige werking die het busje heeft.  
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Allebei de argumenten slaan geen hout en het kopen van een busje à dertigduizend euro is 
mogelijk duurder dan de huidige huurconstructie. Zo is het landelijk bestuur in haar plan vergeten 
rekening te houden met verzekeringen, belastingen en onderhoud. Drie zaken waar je geen 
rekening mee hoeft te houden bij de huidige huurconstructie. De kosten van alleen al de 
motorrijtuigenbelasting bedragen meer dan 2400 euro3. Als je de verzekeringskosten daarbij 
optelt kom je uit op meer dan 3000 euro4. Zonder de eerste kilometer te hebben gereden lijken de 
kosten hoger te zijn dan het huren van een personenbusje. Tot slot zijn er nog twee zaken die niet 
vergeten moeten worden, namelijk onderhoud en het vaker gebruiken van een busje. Ga maar na, 
als je een auto tot je beschikking hebt maak je er meer gebruik van. Het gevolg is dat de kosten voor 
benzine en onderhoud nog verder toenemen. De beperkte reclameopbrengsten die een busje met 
zich meebrengt, wegen niet op tegen de meerkosten van het busje. 
 
Daarnaast is het belangrijk te realiseren dat we alsnog een busje moeten huren op sommige 
momenten. Zo hebben we twee keer per jaar een personenbusje nodig voor het ledenweekend en 
twee keer per jaar een bestelbusje nodig voor congressen. Naar andere activiteiten kan het 
landelijk bestuur gebruik maken van het openbaar vervoer, zoals elk normaal lid ook doet.  
 
De aankoop van het busje afdoen als een eenmalige kostenpost getuigt simpelweg van een weinig 
tot slecht doordacht plan. Het ontbreken van een structureel plan om de kosten te dekken getuigt 
bovendien van slechte financiële huishouding, die de vereniging op lange termijn schade kan 
berokkenen.  
 
Iů ƣŸƣ ƚŧŸƣȆ ŧďƣĶů ƽĶ ƽĶŧ ƽĶǋĶůȋ ~Ķƣ ĶĶů ƼĶƕŤœĶǋœůŊƚĩďŮƒďŊůĶ œů ďďůƣŸĩŏƣȆ ƽďďƕœů ƽĶ ďĩŏƣ rËȦĶƕƚ Ÿƒ
de kandidatenlijst hebben staan, kunnen we het geld echt beter besteden.  
Preadvies: afwijzen 
In dit amendement komt het landelijk bestuur een aantal cijfers tegen die niet accuraat zijn, 
waardoor er een verkeerd beeld wordt geschetst over de kosten van het busje.  
 
Vanuit gaande van het busje, dat ook de indieners van het amendement hebben gebruikt, komen de 
kosten op 105 euro per maand aan verzekering en 165 euro per kwartaal aan wegenbelasting. 
Hiermee kom je op jaarbasis op een bedrag van 1916 euro. Daarnaast moet je rekening houden met 
het feit dat het busje pakweg de helft van het jaar niet in gebruik is. Het busje wordt voornamelijk 
een aantal maanden van het jaar intensief gebruikt. Denk hierbij aan twee congressen, twee 
ledenweekenden, sinterklaasactie en natuurlijk de aankomende verkiezingen. 
 

                                                             
3 Vanuit gegaan van de aanschaf van een bestelauto met bouwjaar 2015, die rijdt op benzine en ongeveer 2800 kg weegt. 
Oftewel, een standaard renault trafic.  
4 Vanuit gegaan van het zakelijk verzekeren van diezelfde renault trafic. 
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eů įĶ ŮďďůįĶů įďƣ ŏĶƣ ĨƩƚšĶ ůœĶƣ œů ŊĶĨƕƩœŤ œƚȆ ǋœšů ƽĶ Ƽďů ƒŧďů ŏĶƣ ĨƩƚšĶ ƣĶ ȥƚĩŏŸƕƚĶůȦȋ ËĩŏŸƕƚĶů
houdt in dat het busje in die maanden niet op de weg mag. Het daarbij komende effect is dat we 
geen verzekering of wegenbelasting verschuldigd zijn. Hierdoor zijn de daadwerkelijke kosten 
voor wegenbelasting en verzekering per jaar de helft minder, waardoor je kosten op jaarbasis niet 
1916 euro maar 958 euro bedraagt. Het landelijk bestuur heeft geschat dat het onderhoud plus de 
kosten van schorsen samen ongeveer 1200 euro per jaar bedragen. Dit moet voldoende zijn om het 
busje jaarlijkse te keuren en geld apart te zetten indien er eens in de zoveel jaar een grote 
reparatie nodig is. We schatten dit niet veel hoger in, omdat het aantal gereden km per jaar 
beperkt blijft. 
 
Al met al maakt het landelijk bestuur een simpele rekensom: zeven maal per jaar gemiddeld 750 
euro uitgeven aan huren van een busje komt op 5250 euro per jaar. De kosten van het bezitten van 
een bus ongeveer 2200 euro per jaar. Bovenstaande rekensommen laat zien dat aanschaf van een 
busje zorgt voor een besparing op lange termijn. Daarboven op zorgt het ook voor meer flexibiliteit 
en vrijheid voor de vereniging. 
 
 
Indien het congres niet akkoord gaat met aanschaf van het busje, dan prefereert het landelijk 
bestuur dat geld niet terug naar de reserve vloeit. Het geld uitgeven aan verkiezingscampagne lijkt 
ons dan een beter idee. Het landelijk bestuur adviseert dan om amendement 2: Doen wat echt 
verstandig is (1) aan te nemen. 
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Gewijzigde begroting ț A4: Ter land ter zee en in de lucht 
Indiener: JS Groningen en JS Utrecht 
Wijzigen bestaande tekst 
Begroting 
Huidige tekst 
ÔƕďůƚƒŸƕƣȅ Ȱ ǰǭȋǭǭǭ 
9ĶƚƣƩƩƕƚŤŸƚƣĶůȅ Ȱ ǳǴȋǯǭǭ 
Nieuwe tekst 
ÔƕďůƚƒŸƕƣȅ Ȱ ǲǮȋǭǭǭ ȘŸŉƽĶŧ ȷ Ȱ ǯǮȋǭǭǭș 
9ĶƚƣƩƩƕƚƼĶƕŊŸĶįœůŊȅ Ȱ Ǳǳȋǯǭǭ ȘŸŉƽĶŧ-Ȱ ǯǮȋǭǭǭș 
Dekkingsvoorstel 
De verhoogde transportkosten (+ 21.000 euro) worden betaald vanuit het schrappen van het 
verhogen van de bestuursvergoeding (- 21.000) 
Toelichting: 
@Ķ Ȱ ǯǮȋǭǭǭȆ- die additioneel wordt uitgetrokken ter vervanging voor de DUO-beurs zal worden 
ŊĶĨƕƩœŤƣ ŸŮ įĶ ƒŸƚƣ ƣƕďůƚƒŸƕƣ Ÿƒ ƣĶ ŏŸŊĶůȋ aœĶƕŮĶĶ œƚ Ķƕ Ȱ ǲǮȋǭǭǭȆ- gereserveerd voor de 
aanschaf van een nieuw transportmiddel. Wij dragen het bestuur op om in plaats van een busje 
een vliegend transportmiddel aan te schaffen. Er is een prachtige aanbieding gevonden voor 
ĶĶů ƼŧœĶŊƣƩœŊ Ƽďů Ȱ ǲǭȋǭǭǭȆ-. Hier kan een leuke banner achter gehangen worden, welke 
ŊĶŤŸĩŏƣ Ťďů ƽŸƕįĶů Ƽďů įĶ ŸƼĶƕœŊĶ ȰǮȋǭǭǭȆ-. Dan wordt er tegelijkertijd ook promotie voor de 
JS gemaakt. Eveneens kan er bijvoorbeeld een Robinson R-22 Beta II uit 2004 aangeschaft 
worden. Een magnifieke helicopter. Dit biedt ook nog eens wat meer flexibiliteit ten opzichte van 
een vliegtuig qua landingsplaatsen. íŸŸƕ Ȱ ǱǲȋǲǭǭȆ- is deze van ons! 
Preadvies: afwijzen 
Wij vinden dit een erg sympathiek amendement, maar zien wel wat moeilijkheden. Het vliegtuig 
hebben we overwogen, maar er zijn een aantal zaken die het vliegtuig als transportmiddel 
onpraktisch maken. We hebben als vereniging het standpunt dat alle activiteiten toegankelijk 
moeten zijn. De enige plek vanwaar we het vliegtuig zouden kunnen gebruiken is Lelystad airport. 
En wij zijn van mening dat het openen van deze luchthaven niet gestimuleerd moet worden. Uit 
onderzoek van ons geliefde ministerie van VROM blijkt dat de NOx-en CO2 -emissie drie tot vijf keer 
zo hoog is als bij een rijdend landvoertuig. Daarom kunnen we helaas de helikopter niet als 
transportmiddel gebruiken. Het amendement voldoet verder ook niet aan de belofte die 
gesuggereerd wordt in de titel van dit amendement. Wij betreuren het dat er geen opties zijn 
gevonden voor transport over zee. Volledigheidshalve moeten wij daarom dit amendement 
afwijzen. 
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Gewijzigde begroting ț A 5: JS Rijnmond 
Indiener: JS Rijnmond 
Wijzigen bestaande tekst 
Begroting 
Huidige tekst 
ÔƕďůƚƒŸƕƣȅ Ȱ ǰǭȋǭǭǭ 
 ŉįƕďĩŏƣȅ Ȱ Ǯǭȋǭǭǭ 
Nieuwe tekst 
ÔƕďůƚƒŸƕƣȅ Ȱ ǯǲȋǭǭǭ ȘŸŉƽĶŧț 5.000) 
 ŉįƕďĩŏƣ Ȱ Ǯǲȋǭǭǭ ȘŸŉƽĶŧ ȷ ǲȋǭǭǭș 
Dekkingsvoorstel 
De verhoging van de afdracht met 5000 euro wordt bekostigd uit het verlagen van de 
transportkosten met 5000 euro.  
Toelichting: 
Op dit moment is het Landelijk bestuur voornemens om de afdelingen eenmalig tweehonderd euro 
te geven. Echter wordt hiermee de oorspronkelijke bezuiniging op de afdelingsafdracht niet 
hersteld. Deze is destijds ingevoerd om de kosten te beperken na dalende inkomsten, maar nu er in 
een jaar enorm veel geld bijkomt wordt deze bezuiniging niet teruggedraaid. Dat is krom. Met dit 
amendement wordt dat rechtgezet. De oorspronkelijke afdracht aan de afdelingen voor de 
bezuiniging betrof eerst vijftien euro per lid voor de eerste honderd leden. Dit is nu acht euro per 
lid. Dat betekent dat de meeste afdelingen nog steeds zevenhonderd euro minder krijgen dan eerst. 
Door de eenmalige bijdrage van het bestuur met vijfhonderd euro per afdeling te verhogen wordt 
in ieder geval voor dit jaar de situatie weer rechtgezet. 
Preadvies; afwijzen 
eů įœƣ ďŮĶůįĶŮĶůƣ ƽŸƕįƣ Ȱ ǲȋǭǭǭ ĶƩƕŸ Ƽďů įĶ ƣƕďůƚƒŸƕƣŤŸƚten afgehaald en deze wordt toegevoegd 
aan de afdracht. De afdracht is de afgelopen twee congressen al verhoogd tot een redelijk bedrag. 
Daarnaast willen we nu de afdracht voor bestuurskosten verhogen, iets wat 
afdelingsbestuursleden altijd zelf hebben betaald. Afdelingen hebben daardoor al meer financiële 
ruimte gekregen. Daarnaast is het voor afdelingen ook mogelijk om projectsubsidie aan te vragen 
voor alle activiteiten, acties en eventuele andere kosten. Hierdoor hebben ze minder afdracht 
nodig, omdat veel kosten ook gefinancierd kunnen worden met de projectsubsidie. Uit dit 
projectsubsidie potje blijft elk jaar geld over. Om de bovenstaande redenen vinden wij de extra 
5.000 euro afdracht niet noodzakelijk. Daarnaast moet er rekening gehouden worden met de vaste 
lasten die bij het busje komen kijken. Dat maakt dat 25.000 euro te weinig is om voor transport te 
begroten. 

 
 
 



42   
   

Gewijzigde begroting ț A 6: afdelingsbesturen 
Indiener: JS Groningen en JS Utrecht 
Wijzigen bestaande tekst 
Begroting 
Huidige tekst 
 ŉįƕďĩŏƣȅ Ȱ Ǯǭȋǭǭǭ 
ÃƕŸšĶĩƣƚƩĨƚœįœĶȅ Ȱ ǮǱȋǲǭǭ 
Nieuwe tekst 
 ŉįƕďĩŏƣȅ Ȱ ǮǮȋǭǭǭ ȘŸŉƽĶŧ ȷ Ȱ Ǯȋǭǭǭș 
ÃƕŸšĶĩƣƚƩĨƚœįœĶȅ Ȱ Ǯǰȋǲǭǭ ȘŸŉƽĶŧț Ȱ Ǯȋǭǭǭș 
Dekkingsvoorstel 
De verhoging van de afdracht wordt betaald uit een vermindering van de projectsubsidie. 
Toelichting  
íŸŸƕƚƣĶŧ œƚ ŸŮ įĶ ďŉįƕďĩŏƣ įœĶ œƚ ƼĶƕŏŸŸŊį ŮĶƣ Ȱ ǯȋǭǭǭȆ- voor een tegemoetkoming voor de 
ďŉįĶŧœůŊƚĨĶƚƣƩƕĶů ŸŮ Ʃœƣ ƣĶ ŊĶƼĶů ďďů ĨĶƚƣƩƩƕƚďĩƣœƼœƣĶœƣĶů ƣĶ ƼĶƕŏŸŊĶů ůďďƕ Ȱ ǮǮȋǭǭǭȆ-. Reden 
hiervoor is dat alle afdelingsbesturen uit verschillende aantallen bestaan. Met een bedrag van 
ȰǯǭǭȆ- voor elk bestuur verschilt hoe je dit kan uitgeven ten opzichte van het aantal mensen die 
in het bestuur zitten. Zo kan je met een bestuur van zeven mensen bijvoorbeeld minder 
makkelijk uit eten dan met een bestuur van vier mensen. Voorstel is om per bestuurslid 
ĶĶů ĨĶįƕďŊ Ƽďů Ȱ ǲǭȆ- toe te kennen aan de afdeling. Aangezien er momenteel meer dan 50 
bestuursleden bij de afdelingen actief zijn en en dit bedrag elk jaar variabel is, afhangend van 
het aantal bestuursŧĶįĶůȆ œƚ ĶĶů Ķǂƣƕď ƼĶƕŏŸŊœůŊ ĨŸƼĶůŸƒ ŏĶƣ ƼŸŸƕƚƣĶŧ vďůįĶŧœšŤ 9ĶƚƣƩƩƕ Ƽďů Ȱ 
Ȱ ǮȋǭǭǭȆ- afdoende. 
Preadvies: overnemen 
Omdat de projectsubsidiepot al jaren niet leeg gaat, zien we dit als een goede investering in onze 
afdelingen en omarmen we dit amendement. 
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